
Technische vragen

nr Partij en indiener Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

1 PvdD - Zoon 11 Rommel Zeevang In de bekendmaking op 
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-
2021-10845.html wordt verwezen naar de 
Nota van Antwoord. Maar deze kan ik 
nergens vinden. Kan ik deze toegestuurd 
krijgen?

De Nota van Antwoord wordt geanonimiseerd 
nagezonden. 

2 PvdD – Kostic 2 Loggen Strategisch
e Agenda 

1. “De watervisie loopt tot en met 2021. Er 
komt nog eén (afrondende) 
voortgangsrapportage. Deze zal ongeveer 
samenvallen met de vaststelling van de vier 
verplichte programma’s voor de komende 
Jaren (het jaarlijks zwemwaterprogramma en 
zes (22-27) jarige ROR, KRW en 
grondprogramma). De planning daarvan volgt 
op een later moment.”

a) Wanneer komt het vervolg op de nu 
aflopende Watervisie in de commissie en in 
PS? En de afrondende 
voortgangsrapportage? 

b) “Het KRW programma is 1ste kwartaal 
2021 (14 januari 2021) behandeld. Komt 

1. Een vervolg op Watervisie 2021 is niet voorzien 
vanwege het inwerking treden van de 
Omgevingswet. Het visiedeel van Watervisie 2021 
is intussen opgenomen in de Omgevingsvisie 
Noord-Holland 2050 met bijbehorende monitor. 
De uitvoerende delen van de omgevingsvisie 
krijgen een vervolg in programma’s, waaronder 
het Regionaal Waterprogramma 2022-2027. In dit 
programma vormen de deelprogramma’s 
grondwater en oppervlaktewater samen het KRW 
programma. In dit programma zijn doelen, 
toestand van grond- en oppervlaktewater, en 
maatregelen die de provincie gaat nemen 
opgenomen. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzoek.officielebekendmakingen.nl%2Fprb-2021-10845.html&data=04%7C01%7C%7C10183ebcf9404f69827808d9a8ef5034%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637726568181764919%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=MPQLAE2FjY2FATWRMWOLwTU5JAF1wlk83ahS2bXu0yA%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzoek.officielebekendmakingen.nl%2Fprb-2021-10845.html&data=04%7C01%7C%7C10183ebcf9404f69827808d9a8ef5034%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637726568181764919%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=MPQLAE2FjY2FATWRMWOLwTU5JAF1wlk83ahS2bXu0yA%3D&reserved=0
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terug Q1 2022 (besluitvorming).”  In welke 
maand kunnen we dit verwachten en is dat 
het moment waarop PS het KRW programma 
nog kan aanpassen? 

2. Wanneer komt de Omgevingsverordening 
ongeveer in de commissie en in PS? En 
wanneer heeft PS de gelegenheid om het 
onderdeel water te bespreken?

Op 14 januari 2021 is het conceptprogramma in 
de commissie NLG besproken en was er ruimte 
opmerkingen mee te geven. Het definitieve 
Regionaal Waterprogramma 2022-2027 zal, 
indien GS hierover positief besluiten, op 31 
januari 2022 ter besluitvorming aan PS worden 
voorgelegd. De vaststelling van het Regionaal 
Waterprogramma is een bevoegdheid van PS. 
Uiteraard kunnen uw Staten bij de behandeling 
ervan moties en amendementen indienen. Daarbij 
past één kanttekening ten aanzien van de 
ecologische doelen in het programma. Aanpassing 
hiervan is in dit stadium niet goed meer mogelijk, 
onder meer vanwege de afstemming die inmiddels 
uitgebreid en op diverse niveaus heeft 
plaatsgevonden.

2. Bij het aanbieden (brief met kenmerk 
1695102/1695552) van de partiele herziening 
van de Omgevingsverordening Noord – Holland 
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2020 (OV NH2020) voor bespreking in de 
commissie RWK van september is aangegeven dat 
GS voornemens is om deze 1e partiele herziening 
OV NH2020 gelijktijdig met de OV NH2022 en de 
bij beiden behorende nota van beantwoording aan 
uw Staten aan te bieden voor vaststelling. GS 
streeft naar agendering in GS januari 2022 en 
heeft uw Staten verzocht om hierop aansluitend 
de behandeling te agenderen voor uw commissie 
en Staten. Naar uw agenda kijkend zou 
agendering in de commissie RWK van februari en 
uw Statenvergadering van maart 2022 een voor de 
hand liggende optie zijn. In lijn met de 
behandeling en vaststelling van de OV NH2020 
vorig jaar ligt agendering in de commissie RWK 
ook deze keer voor de hand. Het betreft immers 
een instrument gericht op het fysieke domein. 
Uitgangspunt is daarbij dan wel dat alle 
onderdelen van de OV NH integraal in deze 
commissie aan bod kunnen komen, besproken 
kunnen worden. Het is uiteraard aan uw Staten om 
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te bepalen hoe, waar en wanneer agendering 
plaats vindt. 

3 PvdD- Kostic 4 OLTHOF

STIGTER

OD’s 3. Wanneer worden de nieuwe 
uitvoeringovereenkomsten met de OD’s 
vastgesteld en wanneer kunnen we die zijn 
vroegst te zien krijgen? 

4. Er wordt gesproken over data-analyse bij 
risicogericht handhaven bij OD NHN. Worden 
hier alleen gegevens die aangeleverd zijn 
door bedrijven zelf bij betrokken, of ook 
gegevens van burgers en aantal klachten?

3.De uitvoeringsprogramma’s worden ieder jaar 
door de provincie en de omgevingsdiensten in 
overleg opgesteld en door GS vastgesteld. De 
verwachting is dat dit half december 2021 zal zijn. 
Uiteraard maken we deze uitvoeringsprogramma’s 
daarna direct aan PS bekend via een brief met als 
bijlagen alle uitvoeringsprogramma’s.

4.Bij data-analyse bij risicogericht handhaven wordt 
juist ook data/informatie gebruikt die niet afkomstig 
is van de bedrijven zelf. Hierbij kan gedacht worden 
aan landelijke databases (Landelijk meldpunt 
afvalstoffen, RVO) en gegevens van ketenpartners. 
Het gaat dus om data van andere organisaties.

4 PvdD – Kostic 6b OLTHOF Geurbesluit 5. a) In hoeverre levert deze geuraanpak ook 
reductie van ZZS op? Kunt u aangeven 
hoeveel daling van welke ZZS wordt 
verwachten binnen hoeveel jaar (naar 
schatting)? 
b) Er wordt gesproken over geur die geroken 

5.a) Deze ontwerp-besluiten gaan over 
terugdringen geur, niet ZZS. 
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wordt, wel of niet hinderlijk. Maar diverse 
giffen zijn geurloos. Hoe wordt dat 
meegenomen in de besluiten?
c) Kunnen de percentages van giftige stoffen 
ook worden meegenomen in de definitie van 
(ernstige) geurhinder?

6. Waarom is BBT-conclusie in deze niet 
eerder verlangd en komt dat pas na druk van 
inwoners? Er was toch al stankoverlast?

7. De genoemde geurcontour (huidige 
situatie) omvat Beverwijk, Heemskerk en 
verder weg niet, terwijl daar ook 
stankoverlast is. Waarom?

8. Drie fabrieken die momenteel de 
grenswaarde van het provinciale geurbeleid 
overschrijden, Kookgasfabrieken 1 en 2 en de 

b) Niet, deze ontwerp-besluiten gaan over stoffen 
die geurhinder geven.

c) Nee

6. In lijn met de ambities uit het programma Tata 
Steel 2020-2050 en het uitvoeringsprogramma van 
de OD NZKG is het eerdere ontwerp-besluit tegen 
het licht gehouden en is tot een andere afweging 
gekomen.

7. Een geurcontour is een lijn die locaties verbindt 
met dezelfde geurbelasting, dus bijvoorbeeld 
locaties waar de geurbelasting 2 ou/m3 (98p) 
bedraagt. Een geurcontour is niet een grens 
waarbinnen het wel stinkt en daarbuiten niet.

8. Uiterlijk heeft Tata Steel hier 10 jaar voor. Deze 
termijn is ook in het provinciaal geurbeleid als 
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Oxystaalfabriek, zullen aangepast moeten 
worden. Wanneer moet dat uiterlijk klaar 
zijn, en wanneer mogen ze uiterlijk geen 
grenzen meer overschrijden?

9. Het tweede besluit betreft het opstellen 
van aanvullende geurvoorschriften voor Tata 
Steel. “Na toepassing van de voorschriften 
zoals opgesteld in de ontwerpbesluiten, 
zullen inwoners geen “ernstige geurhinder” 
meer ondervinden. Dit zal stapsgewijs 
plaatsvinden, en uiteindelijk binnen 10 jaar 
gerealiseerd zijn. “

a) Waarom duurt het 10 jaar voordat 
inwoners ‘geen ernstige geurhinder’ 
ondervinden? Hoe zou dat in theorie versneld 
kunnen worden?

b) Wat is het einddatum (jaar) waarop er 
‘geen ernstige geurhinder’ is voor de 
omwonenden? Is dat 2031?

maximale termijn vastgelegd. Mocht blijken uit 
toezicht of de jaarlijkse rapportage en monitoring 
van de geurbronnen dat het gewenste doel niet 
wordt bereikt of het gaat te langzaam, dan geeft dit 
aanleiding om de vergunning aan te scherpen.

9 a) Tata Steel moet een plan van aanpak indienen 
met een tijdspad daarbij, om de vereiste doelen te 
halen binnen maximaal 10 jaar. De OD NZKG 
beoordeelt dit plan van aanpak, of het tijdspad past 
bij het soort maatregelen. De maatregelen moeten 
zo snel als mogelijk uitgevoerd worden.

De ontwerp-geurbesluiten stellen dat Tata Steel de 
geuremissies vanuit de inrichting periodiek moet 
monitoren. Voor Kooksfabriek 1 en 2, Pelletfabriek 
en de Oxystaalfabriek moet dit jaarlijks worden 
gerapporteerd. Dit zijn bronnen die voornamelijk 
bijdragen aan de ernstige geurhinder. Voor de 
overige bronnen (de kleinere geurbronnen) moet 
dit iedere 4 jaar gerapporteerd worden. De OD 
NZKG beoordeelt deze rapporten. Mocht blijken dat 
het beoogde doel niet of niet snel genoeg wordt 
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gehaald, dan zal de vergunning aangescherpt 
worden. Mocht blijken dat meer geurklachten 
binnenkomen of dat onze milieu-inspecteurs 
ernstige geurhinder constateren, dan kan dit ook 
een aanleiding zijn om de vergunning aan te 
scherpen.

9 b) De ontwerp-geurbesluiten stellen dat Tata Steel 
de geuremissies vanuit de inrichting periodiek moet 
monitoren. Voor Kooksfabriek 1 en 2, Pelletfabriek 
en de Oxystaalfabriek moet dit jaarlijks worden 
gerapporteerd. Dit zijn bronnen die voornamelijk 
bijdragen aan de ernstige geurhinder. Voor de 
overige bronnen (de kleinere geurbronnen) moet 
dit iedere 4 jaar gerapporteerd worden. De OD 
NZKG beoordeelt deze rapporten. Mocht blijken dat 
het beoogde doel niet of niet snel genoeg wordt 
gehaald, dan zal de vergunning aangescherpt 
worden. Mocht blijken dat meer geurklachten 
binnenkomen of dat onze milieu-inspecteurs 
ernstige geurhinder constateren, dan kan dit ook 
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10. Over ernstige geurhinder wordt vermeld 
“Er is sprake van ernstige geurhinder in het 
geval: 
-er bij het bevoegd gezag minimaal 10 unieke 
en geverifieerde klachten binnen een 
tijdspanne van één uur zijn binnengekomen, 
waarbij de geur van een geurbron in de 
omgeving als ernstig hinderlijk wordt ervaren 
en/of, 
-ten minste één toezichthoudende 
ambtenaar, de betreffende geur (ook) als 
zodanig aanmerkt.”

Waarom een tijdspanne van 1 uur en 
minimaal 10 unieke klachten? Waar is dit 
criterium op gebaseerd? 

11. Moet er altijd minstens één ambtenaar 
zijn die de betreffende geur ook als ‘ernstig 
hinderlijk’ aanmerkt, om klachten over 
ernstige geurhinder ook echt te laten 

een aanleiding zijn om de vergunning aan te 
scherpen.

10. Gebaseerd op analyse van de geurklachten 
afgelopen jaren en ook afgestemd met de praktijk 
van andere omgevingsdiensten.

11. Ja, dat klopt. Binnenkomende klachten worden 
door de toezichthouder beoordeeld. Dit volgt ook 
uit jurisprudentie dat een toezichthouder de 
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meetellen? Hoe werkt dit precies in praktijk?

12. Wordt de informatie uit de elektronische 
neuzen meegenomen als objectief 
uitgangspunt/criterium? Zij kunnen immers 
onmiddellijk signaleren als er geur/gif over 
industriegrenzen heen gaat.

constatering moet vaststellen. Ook zonder klachten 
kan de toezichthouder vaststellen dat er sprake is 
van ernstige geurhinder. Na het vaststellen van 
ernstige geurhinder wordt Tata Steel opgedragen 
om maatregelen te nemen de geurhinder weg te 
nemen.

12. De elektronische neuzen hebben een 
signaalfunctie voor de toezichthouder om te 
bepalen of er verandering is in de samenstelling van 
lucht. Op basis van dit signaal bepaalt de 
toezichthouder of er sprake is van ernstige 
geurhinder.

5 PvdD – Kostic 8a OLTHOF Midterm 
review 
Coalitieakk
oord

Agendapunt 8a: Midterm review 
coalitieakkoord

Doel is dat Noord-Holland een gezonde 
leefomgeving is. Ook wil GS de gezondheid 
bevorderen door het stimuleren van een 
gezonde leefstijl. De provincie noemt het 
Programma Gezonde Leefomgeving en focus 
op de “milieukwaliteiten bodem, 
(grond)water, lucht, omgevingsveiligheid, 

a)Opgemerkt wordt dat de provincie niet het 
bevoegd gezag is voor het reguleren van alle 
milieuaspecten in de provincie. En als het gaat om 
het meten en vastleggen van de data is de provincie 
slechts voor een deel de eigenaar/beheerder van 
data. Hierdoor is de vraag als ‘technische vraag’ niet 
eenvoudig te beantwoorden. 

Binnen de bevoegdheden van de provincie zorgen 
we er voor dat wordt voldaan aan de wettelijke 
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geluidbelasting, geur, PFAS, stof en 
(ontwikkelingen in) de ondergrond.” Daarbij 
wordt gesteld:

“We voldoen daarbij in elk geval aan de 
wettelijke normen, maar zetten ons ook 
breder in om milieu- en gezondheidswinst te 
behalen.”

a) Voldoen we op alle genoemde punten aan 
wettelijke normen? Graag vermelding van 
bronnen.

b) Welke milieuwinst op water, lucht, bodem, 
stof, geur en geluidbelasting heeft de 
provincie concreet (uitgedrukt in cijfers) 
bereikt sinds 2019? 

normen. Bij ieder besluit, project en vergunning 
wordt getoetst of aan de wettelijke kaders wordt 
voldaan. Het is een vereiste dat provincie in het 
reguleren van de milieuaspecten via de VTH-taken 
opereert binnen wettelijke kaders. Deze taak is 
ondergebracht bij de omgevingsdiensten. 

Het sturen op milieunormen, ecologische doelen en 
advieswaarden voor de gezondheid met 
beleidsinstrumenten vindt plaats voor de 
afzonderlijke onderdelen. Om het inzicht te 
vergroten in hoe het o.a. is gesteld met de 
milieukwaliteit en welke trends waarneembaar zijn, 
ontwikkelt de provincie het instrument de Brede 
Basis Monitor.

b) In het kader van monitoring worden de Staten 
periodiek geïnformeerd over de ‘stand van zaken’ 
betreffende verschillende vormen van 
milieubelasting. Voorbeelden zijn: 

• Het Schone Lucht Akkoord SLA, inclusief het 
Uitvoeringsplan 2021, is gericht op de vermindering 
van fijnstof (PM10 en PM2,5) en stikstofdioxide 
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(NO2) door wegverkeer, mobiele werktuigen, 
landbouw, scheepvaart, industrie en huishoudens. 
De afspraak met alle ondertekenaars (rijk, 
provincies en tientallen gemeenten) is om toe te 
werken naar de WHO advieswaarden voor 
stikstofdioxide en fijnstof in 2030. 

• Het Nationaal Samenwerkingsprogramma 
Luchtkwaliteit NSL verzorgt de jaarlijkse rapportage 
vanuit het rijk over de luchtkwaliteit, met name van 
wegen en de veehouderijen. (www.nsl-
monitoring.nl). In Noord-Holland wordt overal 
voldaan aan de normen, m.u.v. enkele straten in 
Amsterdam, dit wordt opgepakt door het rijk en de 
gemeente. 

• In aanvulling op de landelijke monitoring 
verzorgt de provincie met het Luchtmeetnet op drie 
locaties een doorlopende meting van de 
luchtkwaliteit. Dit gebeurt in de regio IJmond, de 
Haarlemmermeer en in Westpoort in de haven van 
Amsterdam. De luchtkwaliteit voldoet aan de 
wettelijke norm, zie persbericht 02-06-2021 
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Luchtkwaliteit Noord-Holland in 2020 binnen de 
norm - Provincie Noord-Holland. De GGD 
Amsterdam voert de metingen uit en stelt 
rapportages op (www.luchtmeetnet.nl). De 
rapportages staan hier: Luchtkwaliteit - Provincie 
Noord-Holland.    

• Voor provinciale wegen kent de provincie 
geluidbeleid, vastgelegd in het Actieplan geluid - 
Provincie Noord-Holland. De geluidbelasting van de 
provinciale infra wordt elke vijf jaar gemonitord en 
de data verwerkt in een geluidskaart. In 2022 wordt 
een nieuwe geluidskaart opgesteld.

• Voor geur bestaat er geen Europese of 
nationale wettelijke norm. Wel heeft de provincie 
een beleidsregel beoordeling geurhinder 
inrichtingen provincie Noord-Holland. Hierin is 
opgenomen hoe de provincie geur beoordeelt bij 
vergunningaanvragen door bedrijven. Uitgangspunt 
is het toepassen van de best beschikbare 
technieken (BBT). In het Amsterdamse 
havengebied, het Amsterdam-Rijnkanaal, in het 
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Noordzeekanaalgebied en in de IJmondregio is een 
netwerk aangelegd van 100 eNoses. De analyse van 
de metingen in de IJmond staan hier: eNose-
netwerk IJmond - Provincie Noord-Holland

• Bij water spelen diverse beleidsopgaven. De 
Kaderrichtlijn Water omschrijft doelen voor 2027 en 
het algemeen nationaal beeld is dat deze doelen 
niet worden gehaald. In ontwikkeling is de 
provinciale Watervisie en Regionaal 
Waterprogramma - Provincie Noord-Holland en 
hierin staan de ecologische doelen voor niet-
natuurlijk oppervlaktewater en maatregelen voor 
verbeteren van de kwaliteit van grondwater. Begin 
2022 wordt het Regionaal Waterprogramma NH 
2022-2027 vastgesteld. Vervolgens komt er een 
nationaal waterprogramma en rapporteert het rijk 
de gezamenlijke aanpak aan de EU. 

• Voor bodem heeft de provincie een 
saneringsopgave voor locaties met risico voor mens 
en milieu (spoedlocaties) en grootschalige 
grondwaterverontreinigingen. Het 
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ZAAL 14. “In de geactualiseerde uitvoeringsagenda 
Economie hebben wij meer nadruk gelegd op 
duurzaamheid en welzijn in relatie tot 
welvaart.” Welke concrete verbeteringen 
heeft dit gebracht voor welzijn van mensen, 
dieren, natuur en milieu? Hoe worden de 
resultaten precies gemonitord en 
beoordeeld?

uitvoeringsprogramma  staat hier Bodemsanering - 
Provincie Noord-Holland. Voor PFAS bestaat de 
Beleidsregel PFAS Noord-Holland 2019,  eind 2019 is 
voor de commissie NLG een briefing verzorgd over 
bodem onderwerpen met specifieke aandacht voor 
PFAS.

14. De geactualiseerde agenda is in oktober 2021 
door GS vastgesteld. Concrete verbeteringen binnen 
een maand zijn nog niet gerealiseerd. De Barometer 
Welvaart & Welzijn monitort de stand van zaken 
van brede welvaart in Noord-Holland. Binnenkort 
gaat deze Barometer op in de nieuwe Brede 
Basismonitor Noord-Holland. De Barometer 
Welvaart & Welzijn is een trendmonitor, geen 
doelmonitor waarin over beleidsresultaten wordt 
gerapporteerd. GS rapporteren over de resultaten 
van het economisch beleid in de 
Voortgangsrapportage Uitvoeringsagenda 
Economie. De eerstvolgende voortgangsrapportage 
is voor het najaar van 2022 gepland.
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ZAAL 15. “Begin dit jaar is besloten om samen met 
de Metropoolregio Amsterdam (MRA), de 
regio Noord-Holland Noord en het Ministerie 
van Economische Zaken en Klimaat een eigen 
provinciale regionale 
ontwikkelingsmaatschappij (ROM) op te 
richten. Het doel van de ROM is het 
stimuleren van de regionale economie. Door 
het samenbrengen van lokale overheden en 
ondernemers wordt een belangrijke bijdrage 
geleverd aan het realiseren van een 
duurzame en innovatieve economie in de 
regio.”

PS heeft meegegeven hierin ook 
biodiversiteit mee te nemen. Hoe wordt dat 
gedaan en hoe worden de effecten op 
klimaat en biodiversiteit gemonitord en 
geëvalueerd?

15. Wij bereiden nog een reactie voor op motie (93-
2021: no harm principe ook voor biodiversiteit en 
van toepassing op alle investeringen). Voor nu 
kunnen we ook al antwoorden: Het primaire doel 
van de ROM is investeren in duurzaam mkb, 
energietransitie en innovatief mkb. Bij het 
selecteren van de investeringen beoordeelt de 
fondsbeheerder of deze aansluiten bij de 
doelstellingen van de fondsen en de 
investeringsreglementen. De 
Investeringsreglementen van de fondsen zijn door 
uw Staten vastgesteld op 28 juni 2021. Daarna doet 
de Investeringscommissie eenzelfde check. De 
fondsbeheerder kijkt hierbij ook naar de huidige 
gangbare maatschappelijke criteria. Bij de afweging 
wordt rekening gehouden met de ingebrachte 
specifieke beleidslijnen van de Aandeelhouders. 

De ROM is op 7 oktober jl. opgericht en daarmee 
zijn de reglementen definitief. Wij hebben als 
aandeelhouder van de nieuwe BV verschillende 
mogelijkheden om nieuwe accenten aan te dragen 
voor de fondsbeheerder om rekening mee te 
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ZAAL 16. Wat voor  projecten worden door de 
openstelling van REACT-EU  middelen door 
Noord-Holland gesteund? Wanneer krijgen 
we het rapportage over alle 
projectaanvragen bij KVW2?

houden bij het doen van investeringen. Dit zijn het 
bestuurlijk overleg, de vergadering van 
aandeelhouders en regulier overleg met de 
directeur en Raad van Commissarissen van de BV. 
Wij gaan ons bij de eerstvolgende gelegenheid ter 
uitvoering van de motie het onderwerp 
biodiversiteit aan de orde stellen. Dat zal zijn tijdens 
het bestuurlijk overleg eind 2021. Hierbij willen wij 
wel aangeven dat de provincie niet de enige 
aandeelhouder is in de BV. Het is voor de provincie 
dus niet mogelijk om deze aanpassing af te dwingen 
of op te leggen.

16. De middelen zijn besteed aan projecten die een 
bijdrage leveren aan de energietransitie, circulaire 
economie en landbouw in combinatie met digitale 
vaardigheden en kennis in het MKB.

Een overzicht van alle KvW2 projecten inclusief de 
REACT-EU projecten wordt nu afgerond worden en 
zal begin 2022 aan PS ter informatie gestuurd 
worden.
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PvdD – Kostic 11a zaal Voortgang 
Nationaal 
Strategisch 
Plan 
Gemeensc
happelijk 
Landbouw
beleid

Noord-Holland heeft in IPO ambitie getoond 
en ingezet op een lagere basispremie; 30% 
overheveling ten behoeve van het 
plattelandsbeleid en een regionale 
vergoeding voor peilverhoging in de 
veenweiden. Dit heeft helaas geen stand 
kunnen houden vanwege een lagere ambitie 
van andere provincies. 

17. 
a) Kan de IPO-brief die aan de minister is 
verstuurd aan de commissie NLG worden 
verzonden? 
b) Welke provincies hebben precies gepleit 
voor die lage ambities? En welke provincies 
zaten aan de kant van Noord-Holland?
c) Welke praktische instrumenten heeft 
Provincie Noord-Holland om (als ze dat 
zouden willen) officieel duidelijk te maken 
richting het Rijk dat we niet achter de lage 
ambities van IPO staan?

17a. De IPO positie (ambitie) betreft het mandaat 
waarmee bestuurlijke trekkers (H. Staghouwer, I. 
Zaal, L. Roefs)  namens het IPO het overleg met de 
minister over het GLB-NSP voert. Het betreft een 
stuk voor de provincies zelf, dus geen brief aan de 
minister en is ook niet officieel aangeboden. In het 
proces van het NSP zijn de bestuurlijke overleggen 
opgeschort in verband met de 
kabinetsonderhandelingen. In het vervolg van het 
bestuurlijk proces over het NSP zijn we overigens in 
afwachting van waar het totaalpakket waar het 
kabinet mee komt. We verwachten dat eind 
november of in de loop van december een BO 
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wordt gepland over het NSP (Minister, IPO, Unie 
van Waterschappen).

b. het betreft een gezamenlijke standpunt. Alle 
provincies onderschrijven het belang van de 
transitie gelet op de grote opgaven. Het is niet 
opportuun om de verschillende standpunten van 
provincies uiteen te zetten.

c. Wij staan achter de IPO-positie, het betreft een 
gezamenlijk gedragen standpunt, zie antwoord 
vraag 17 b. Ons standpunt is opgenomen in de  brief 
aan PS. Deze brief is openbaar.

6 PvdD – Kostic 16 b Loggen  Zaal Openstellin
g POP3 
onderdeel 
LEADER-
projecten 
en 
wijziging 
openstellin
gsbesluit 
niet-

18. Klopt het dat bij deze Openstelling POP3 
onderdeel Leader-projecten de subsidiabele 
projecten de volgende zijn: 

“Artikel 2 subsidiabele activiteiten

 Subsidie kan worden verstrekt voor de 
uitvoering van concrete acties die passen 
binnen de Lokale ontwikkelingsstrategie, 
zoals vastgesteld door Gedeputeerde Staten 

18. Ja, dat is correct.
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productiev
e 
investering
en water

op 8 juni 2021 voor de thema’s: I. Tijdig 
anticiperen op demografische veranderingen.

II. Stimuleren van circulaire economie 
(inclusief kringlooplandbouw), biobased 
economy en duurzame energie. 

III. Het uitbreiden en verbeteren van de 
(agro)toeristische infrastructuur.”

19. Wat voor soort projecten zouden kunnen 
vallen onder ‘Tijdig anticiperen op 
demografische veranderingen’? 

Wijziging openstellingsbesluit niet-
productieve investeringen water

20. Betreft het deze openstelling: POP3: Niet-
productieve investeringen water Noord-
Holland, subsidie - Provincie Noord-Holland?

21. Doel van de subsidie is: 

“Subsidie kan worden verstrekt voor niet-
productieve investeringen die betrekking 

19. het soort projecten staat beschreven op pagina 
20 van de Lokale Ontwikkelingsstrategie. 
Voorbeelden van gerealiseerde projecten staan op 
www.leaderkvnh, en zijn onder meer ‘Buurtschap 
de Tuunen’ op Texel (complex voor wonen en 
dagbesteding voor dementerende ouderen) en het 
project ‘Noorderbakens’ een kunstproject voor 
bewegwijzering op het woonzorgpark 
Noorderhaven in Julianadorp. 

20. Correct (zo is dit toegelicht in de brief aan PS, 
betreft verlenging van de openstellingsperiode tot 
en met 26 november 2021 en ophoging van het 
subsidieplafond. Bij de ophoging van het plafond 
zijn deelplafonds vastgesteld per waterschap resp 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.leaderkvnh%2F&data=04%7C01%7C%7C7378220ef81344b49b8d08d9aa65212c%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637728173584193296%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=bPF%2FD%2FRrqKQNlSFwrOlidOUquYjYgusMBj%2FM1EzI8%2BQ%3D&reserved=0
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hebben op de (her)inrichting, of 
transformatie en het beheer van het 
watersysteem voor landbouw-, water- en 
klimaatdoelen die leiden tot het voorkomen 
of beperken van wateroverlast, watertekort 
en/of verzilting van grond- en 
oppervlaktewater (waterkwantiteit) of een 
verbeterde kwaliteit van grond- en/of 
oppervlaktewater.”

Kan het in theorie zo zijn dat een agrariër 
subsidie aanvraagt voor een project en krijgt, 
terwijl dat project alleen reguliere 
landbouwdoelen dient, zoals snelle 
waterafvoer, en niet bijdraagt, of zelfs 
tegenwerkt aan klimaatdoelen, natuurdoelen 
en waterdoelen? Of wordt elke aanvraag 
integraal beoordeeld?

€2,2048 voor HHNK en 0,4 mln voor AGV en idem 
voor Rijnland).

21. Nee, de criteria zijn gericht op de selectie van 
projecten die bijdragen aan de doelen in onze 
Watervisie 2021. Deze doelen staan in de 
toelichting behorende bij het openstellingsbesluit. 
De projecten worden door een adviescommissie 
beoordeeld en gerangschikt op basis van 
selectiecriteria waarbij de effectieve bijdrage aan de 
doelen in de Watervisie 2021 een van de criteria is. 
Voorbeelden zijn projecten voor de aanleg van 
natuurvriendelijke oevers en  waterberging. 
Projecten die niet bijdragen aan deze doelen 
worden niet geselecteerd.

PvdD – Kostic 16 d Loggen Vaststellen 
ecologisch
e doelen 
overig 

‘De huidige waterkwaliteit is vaak 
allesbehalve goed en de waterkwaliteit gaat 
niet zelden zelfs achteruit’ is te lezen in de 
brief aan PS. HHNK heeft ervoor gekozen 

22. Deze vraag is moeilijk goed te beantwoorden 
omdat voor elk KRW-waterlichaam (Rijnland en 
AGV hebben er in N-H samen 48) andere 
ecologische doelen gelden. Daarnaast zijn er ook 
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water voor de ‘overige wateren’ de ecologische 
doelen uit de KRW te hanteren. De 
waterschappen AGV en Rijnland hebben dat 
niet gedaan. Wel liggen hun na te streven 
doelen ‘hoger dan de huidige waterkwaliteit’. 

22. Hoe verhouden de ecologische doelen die 
AGV en Rijnland zich hebben gesteld tot de 
ecologische doelen uit de KRW? Hoe verschilt 
het, en hoeveel lager zijn de doelen?

23.
a) Wat betekent bijv. een verbetering van de 
waterkwaliteit ‘Bovenkerkerpolder, 
Amstelveen’: huidige toestand: 0,30, 
waterflora doel 2027: 0,36? (Zie de tabel in 
brief AGV ecologische doelen overig water). 

b) Een hoeveel betere waterkwaliteit is 0,36 
t.o.v. 0,30?

c) Hoe verhoudt het doel 0,36 zich tot het 
doel van de KRW in 2027?

verschillende watertypen, wat wil zeggen dat elk 
water karakteristieke abiotische kenmerken heeft 
zoals zoutgehalte, stroming en gemiddelde 
diepte. Dit maakt de vergelijking met de doelen 
voor de overige wateren , waar er ook vele van 
zijn met elk hun eigen doelen, lastig.  

23a. Het ecologisch doel voor overig water wordt, 
net als dat bij KRW-waterlichamen het geval is, 
uitgedrukt in een EKR (Ecologische 
Kwaliteitsratio). De EKR is een getal tussen 0 en 1. 
Deze range geeft aan hoe u een verbetering van 
0,30 naar 0,36 moet duiden. Voor niet-natuurlijke 
wateren (bijna alle wateren in Noord-Holland) 
geldt normaliter een maximum EKR van 0,6.

23b. Zie het antwoord op vraag 23a.

23c. Zie het antwoord op vraag 22.
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SP – De Groot 6 OLTHOF Geur – 
Ontwerpbe
sluiten 

De vragen gaan over de tekst: 

De rookgascondensatie heeft een reducerend 
effect op de stoffen H2S (zwavelwaterstof, 
waterstofsulfide, AdG) en SO2 
(zwaveldioxide, de veroorzaker van o.m. zure 
regen, AdG)

De vragen zijn de volgende:

1. Wat zijn tot dusver de gemeten en 
berekende effecten van H2S en SO2 in de 
uitstoot van Tata Steel op de omringende 
natuur en de gezondheid van de 
omwonenden (geur kunt u buiten 
beschouwing laten, dat begrijpen wij)

2. Wat zijn, na installatie en 
ingebruikname van de rookgascondensatie, 
de verwachte berekende verbeteringen die 
zullen optreden in de omringende natuur en 
de gezondheid van de omwonenden (geur 
kunt u buiten beschouwing laten)

1. Dit betreft een vraag die geen betrekking heeft op 
het genomen geurbesluit dat op de 
commissieagenda staat. De beantwoording hiervan 
is niet voorhanden en zal vragen om aanvullend 
onderzoek dat nu niet is meegenomen in de 
uitvoeringsovereenkomst. 

2. Deze vraag heeft geen betrekking op het 
genomen geurbesluit. Na rookgascondensatie zal 
deze bron geen H2S en SO2 meer uitstoten. 
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SP – De Groot 17a Rommel Salderingso
vereenkom
st NNN 
herbouw 
uitkijktoren 
de 
Belvedère

• Is de plek van de uitkijktoren 
Belvedere nu (dus voor de bouw van 
de uitkijktoren) opgenomen in het 
NNN?

• Is het wandelbos Groenendaal nu 
(dus voor de bouw van de 
uitkijktoren) nog niet opgenomen in 
het NNN? 

• Waarom verdwijnt de plek van de 
uitkijktoren uit het NNN? 

• Waarom werd de salderingslocatie 
wandelbos Groenendaal niet eerder 
opgenomen in het NNN? Het gaat 
hier immers om reeds bestaand bos? 

1. Ja.

2. Nee, deze locatie is nog niet opgenomen in het 
NNN.

3. Omdat begrenzing als NNN niet langer passend is 
als de uitkijktoren gebouwd is. Op deze plek zijn dan 
immers geen natuurwaarden meer aanwezig.

4. Aangezien deze NNN-begrenzing al erg lang 
geleden is aangebracht, is dat lastig te achterhalen. 
Met de begrenzing van de salderingslocatie als NNN 
wordt in ieder geval de ecologische bescherming 
van deze locatie aanzienlijk verbeterd en ontstaat 
een meer samenhangende ecologische structuur. 
Ook is de salderingslocatie netto groter dan de 
locatie die ontgrensd wordt vanwege het herstel 
van de historische uitkijktoren.

CDA – Dekker 10a zaal 1e 
begroting
swijzigin
g 

Kunt u een overzicht van de balansposten 
begroting 2021 toevoegen aan de 
onderliggende stukken bij dit agendapunt? 

M.b.t. tot de begrotingswijziging hebben we geen 
nieuw balansoverzicht ontvangen. Dat is ook niet 
gebruikelijk bij een begrotingswijziging.
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Plassens
chap 
Loosdrec
ht 

 Voor het laatste overzicht verwijzen we naar de 
begrotingsstukken 2021. (pag. 26. PS vergadering 5 
oktober 2020)

CDA – Dekker 16c De financiële haalbaarheid is door 
GroenLeven verkend. Wij zien daarvan een 
onderbouwd overzicht graag alsnog 
tegemoet. Kan deze informatie zo snel 
mogelijk toegevoegd worden bij dit 
agendapunt?

De financiële onderbouwing van het 
consortium is niet openbaar. Wij kunnen het 
stuk niet toevoegen aan de agenda.

CDA – Dekker 16d Loggen Agendap
unt 16d 
Vaststelle
n 
ecologisc
he doelen 
overig 
water

In de brief aan PS staat dat Rijnland en AGV 
“KRW-Like” ecologische doelen kiezen. Wij 
begrijpen uit de brief dat het maatwerk betreft 
in overig water, maar waarom is gekozen voor 
verschillende parameters, zoals fytoplankton 
keuze in Rijnland en overig waterflora in 
Amstel, Gooi en Vechtstreek? En hoe wordt 
monitoring periodiek aan PS gerapporteerd?

Inderdaad  is het aan de waterbeheerders gelaten 
om voor het overig water zelf een parameter (of 
parameters) te kiezen waarvoor een doel is 
afgeleid. Zij hebben immers als primaire 
kwaliteitsbeheerder voor het oppervlaktewater bij 
uitstek de kennis en kunde in huis om een goede 
kwaliteitsindicator te selecteren. Beide 
waterschappen hebben voor al het overig water 
‘overige waterflora’ als parameter gekozen. 
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Daarnaast hebben zij, voor een zeer beperkt 
aantal wateren, ook fytoplankton (algen) gekozen. 

PS worden via het zesjaarlijkse regionaal 
waterprogramma, via de jaarlijkse begroting en 
via de periodieke brede beleidsmonitor 
geïnformeerd over de toestand van de KRW-
waterlichamen. De ecologische toestand van het 
overig water wordt zesjaarlijks door de 
waterschappen gerapporteerd, als de nu afgeleide 
doelen worden geactualiseerd.

CDA – Dekker 18b Stigter/ zaal Agendap
unt 18b 
Aandeelh
oudersch
ap in 
RNH

In de brief aan PS staat dat de besturen van 
de recreatieschappen geïnformeerd zijn over 
de vervreemding van de provinciale aandelen 
in het kapitaal van RNH. Wat waren de 
reacties van de besturen en hoe gaat u de 
besturen bij het vervolg van het proces 
betrekken?

De voorzitters van de recreatieschappen zijn op 12 
oktober door de beide portefeuillehouders 
geïnformeerd over het vervreemden van de 
aandelen. Verder is het besproken tijdens het 
voorzittersoverleg van de recreatieschappen op 10 
november. Door de voorzitters is begrip getoond 
voor het voornemen van GS. Zij hebben aandacht 
gevraagd voor de continuïteit van de 
dienstverlening door RNH aan de 
recreatieschappen. Met hen is afgesproken dat zij 
betrokken zullen worden bij selectie en toetsing van 
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de uitgangspunten en de criteria bij de beoordeling 
van het bod van onze aandelen.   

VVD – De Wit zaal NSP:

1. Het inkomen van de landbouwers is een 
van de belangrijkste factoren in het NSP. Hoe 
monitort de provincie de 
inkomensontwikkeling van Noord-Hollandse 
landbouwers, inclusief de effecten van het 
NSP/GLB daarop?

2. Hoe worden de effecten van ingezette 
GLB-gelden voor verbetering van 
waterkwaliteit, biodiversiteit en 

1. WEcR (Wageningen Economic Research) monitort 
het economisch resultaat van de verschillende 
landbouwsectoren. Deze gegevens laten wij 
bewerken in het kader van onze 
duurzaamheidsmonitor voor onze provincie en zijn 
beschikbaar op www.agrimatie.nl.  In het kader van 
de voorbereiding van het GLB-NSP doet WEcR 
uitgebreid studie (www.wur.nl/nl/Onderzoek-
Resultaten/GLB) naar onder meer de bijdrage van 
het GLB aan het bedrijfsinkomen en de 
inkomenseffecten van verschillende varianten voor 
de invulling van het National Strategische Plan (NSP) 
voor het GLB. 

2. Europa stelt onder meer prestatie indicatoren en 
monitoringsverplichtingen voor het GLB-NSP. Deze 
sluiten aan op de opgaven voor bijvoorbeeld de 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.agrimatie.nl%2FPublicatieRegio.aspx%3FsubpubID%3D2518%26themaID%3D2272%26sectorID%3D3534&data=04%7C01%7C%7C29e7f718921d40b5cf9308d9aa7a5882%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637728264701967771%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=bdmUdv8hO5PwKGw3BeceWlVPzIsXITz2g%2BRLKDPH3Bw%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.wur.nl%2Fnl%2FOnderzoek-Resultaten%2FOnderzoeksinstituten%2FEconomic-Research%2Fshow-wecr%2FIn-het-GLB-is-een-gebiedsgerichte-aanpak-nodig-om-de-doelen-voor-klimaat-milieu-en-biodiversiteit-voor-2030-te-helpen-behalen.htm&data=04%7C01%7C%7C29e7f718921d40b5cf9308d9aa7a5882%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637728264701967771%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=02lIELKUzXNAr48om%2BoEy7P6zxHYXEhK6AT9SPlCvY0%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.wur.nl%2Fnl%2FOnderzoek-Resultaten%2FOnderzoeksinstituten%2FEconomic-Research%2Fshow-wecr%2FIn-het-GLB-is-een-gebiedsgerichte-aanpak-nodig-om-de-doelen-voor-klimaat-milieu-en-biodiversiteit-voor-2030-te-helpen-behalen.htm&data=04%7C01%7C%7C29e7f718921d40b5cf9308d9aa7a5882%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637728264701967771%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=02lIELKUzXNAr48om%2BoEy7P6zxHYXEhK6AT9SPlCvY0%3D&reserved=0
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bodemkwaliteit door Noord-Hollandse 
landbouwers gemonitord? Wat betekenen 
die effecten voor de doelen uit de 
Voedselvisie?

3. Op basis van de huidige stand van zaken: 
wat betekent het NSP/GLB voor de 
provinciale cofinanciering? Zijn hiervoor 
middelen aanwezig in de 
meerjarenbegroting? Als dit nog niet duidelijk 
is, wanneer wordt dat het wel?

biodiversiteit, de Kaderrichtlijn water en het 
zevende Nitraat Actieprogramma. Voor het GLB NSP 
zijn de indicatoren nog in voorbereiding. Voor het 
GLB-NSP is een Strategische Milieueffectrapportage 
opgesteld om de te verwachten effecten in beeld te 
brengen van de concept GLB-NSP. Hierin zitten 
verschillende doelen die ook aansluiten bij de 
voedselvisie met name  verbetering van de kwaliteit 
van ecosysteemdiensten zoals bodem en water 
maar ook de eiwittransitie, ketenversterking en 
certificering zoals biologische landbouw.  

3. Het GLB NSP wordt in december 2021 ter 
goedkeuring aan Brussel aangeboden. In dat kader 
is provincies gevraagd om cofinanciering 
beschikbaar te stellen. Daarbij maken we 
onderscheid naar twee onderdelen van het GLB, 
namelijk de grondgebonden regelingen, dat is het 
ANLb (Agrarisch Natuur- en Landschapsbeheer) en 
de zg. niet grondgebonden onderdelen van het GLB 
zoals innovatie, kennis en verduurzaming. De 
meerjarenraming Cofinanciering agrarisch 
Natuurbeheer t/m 2025 is opgenomen in het totale 
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4. De provincies pleiten voor een 
evaluatiemoment inzake de overheveling. Op 
welke aspecten moet geëvalueerd worden, 
en wat zijn de grenswaarden daarvan?

budget voor Natuur- en landschapsbeheer in de 
Begroting 2022. Zie hiervoor de Budgettabel onder 
‘Beleidsdoel 5.2 Beheren van de groenstructuur’, 
regel ‘5.2.1 NNN en agrarische natuur beheren’ op 
pagina 95. Voor de niet grondgebondenonderdelen 
hebben wij in de kaderbrief 2022, pag 26 en 27, par. 
6.2 regel N is € 3,1 mln opgenomen.

4. De provincies pleiten ervoor om de gevolgen van 
de overheveling op de deelnamebereidheid van 
agrariërs voor het aanvragen te monotiren. Het gaat 
om de GLB subsidies: basispremie 
(Basisinkomenssteun, BISS)  en de Ecoregeling. 
Provincies hechten er belang aan dat deze 
basispremie en de ecoregeling voor alle agrariers 
bereikbaar moet zijn. Daarbij gaat het om de balans 
tussen de subsidievoorwaarden gericht op 
duurzaamheid en de hoogte van subsidie. Als deze 
subsidies te laag worden dan bestaat het risico dat 
agrariërs de premie niet aanvragen. In plaats 
daarvan kiezen zij voor intensivering als 
inkomensstrategie. De aspecten betreffen dus de 
subsidievoorwaarden en de financiën.  Waar de 
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5. De provincies pleiten voor het belang van 
gebiedsvisies in de gebiedsgerichte aanpak. 
Om welke visies gaat dat in Noord-Holland, 
en voor welke gebieden gelden die? 

balans en grenswaarden voor agrariërs liggen is 
bedrijfsafhankelijk en is onderdeel van een 
onderzoeksvragen voor de monitoring en evaluatie.

5. Hier wordt gedoeld op dat provincies pleiten voor 
een gebiedsgerichte aanpak voor de opgaven voor 
het GLB-NSP maar ook de verwachte nationale 
inzet. Ook WEcR heeft in haar studie voor het NSP 
(www.wur.nl/nl/Onderzoek-Resultaten/GLB) 
aangegeven dat de inzet via gebiedsgericht beleid 
het meest effectief is. Zodra het GLB-NSP is 
ingediend gaan rijk en provincies verkennen op 
welke wijze we de verschillende instrumenten 
kunnen implementeren. Dan wordt ook duidelijk 
om welke gebieden het gaat, of het gaat om nieuwe 
gebiedsprocessen of aanvulling op bestaande 
ontwikkelingen. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.wur.nl%2Fnl%2FOnderzoek-Resultaten%2FGLB&data=04%7C01%7C%7C29e7f718921d40b5cf9308d9aa7a5882%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637728264701977762%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=QxVW6ydBcGlG7DcWERUSj4JNlz45%2F7R2PDymqYibyYo%3D&reserved=0
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VVD – De Wit Midterm review coalitie:

- U stelt dat het faunabeheer op 
schema ligt, terwijl in de 
begrotingswijzing 2021 wordt 
vastgesteld dat de faunaschade in 
2021 fors hoger is dan begroot 
(verschil EUR 3,5 miljoen). Proces en 
effect lijken hier uit elkaar te lopen. 
Hoe heeft u de afweging gemaakt 
om de kwalificatie “op schema” mee 
te geven op het faunabeheer? Op 
welke punten beoordeelt u het 
faunabeleid aan het einde van deze 
collegeperiode (bij de tweede review 
van het coalitieakkoord)? 

Bij het opstellen van de mid-term review is 
uitgegaan van de beleidsvoornemens die in het 
coalitieakkoord zijn geformuleerd. Voor het 
faunabeheer was dat de invoering van het eigen 
risico bij ganzenschade. Omdat dit is gerealiseerd, is 
geoordeeld dat dit punt op schema ligt. Uw punt 
dat de faunaschade hoger is dan begroot, is 
overigens ook terecht. Hiervoor zijn vele oorzaken, 
die ten dele buiten onze invloedssfeer liggen (zoals 
de ontwikkeling van de gewasprijzen), en worden 
aangepakt via ons ganzenbeleid. Dit is medio 2020 
met uw Staten besproken. De uitvoering van dit 
beleid is onze leidraad voor de komende jaren. 
Daarnaast is voor het gecoördineerd ganzenbeheer 
een tussenevaluatie voorzien. 

VVD – De Wit Begrotingswijziging 2021:

- Wat zijn de verklaringen voor de 
hoger dan verwachte faunaschade? 

- Kunt u toelichten of de hogere 
faunaschade in 2021 ook in andere 

1. De tegemoetkoming Faunaschade wordt 
beïnvloed door vele factoren, waaronder de 
weersomstandigheden, de aantallen ganzen, 
gewasprijzen en mate van beheer dat door de 
grondgebruikers plaatsvindt. In ieder geval de 
gewasprijzen zijn het laatste jaar hoog geweest. De 
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provincie aan de orde is, en waarom 
wel/niet? 

- Welke conclusies trekt GS op basis 
van de hoger dan verwachte schade 
in 2021, en welk effect heeft dat op 
het faunabeleid?

- Wat betekent deze nadelige 
wijziging voor de begroting 2022 en 
de daarin begrote kosten voor 
faunaschade?

schade is ook relatief hoog geweest door de 
combinatie van warm en vochtig weer, wat tot 
snelle grasgroei leidt.

2. Ja, de schade is tot nu toe in 2021 (inclusief 
overlopende dossiers 2020) in alle provincies 
(m.u.v. Drenthe) hoger dan in de oorspronkelijke 
begroting was geraamd. Landelijk werd de schade 
bijgesteld van € 30 miljoen naar € 38,2 miljoen, 
waarbij bijna 55% van de totale schade voor 
rekening komt van provincies Friesland en Noord-
Holland.

3. Op dit moment zien wij geen reden om ons beleid 
te wijzigen. Dit komt doordat de schade voor een 
belangrijk deel te wijten is aan factoren buiten onze 
invloed. Daarnaast hebben wij al een stevige 
ingreep gedaan door de verhoging van het eigen 
risico bij ganzenschade.

4. In de provinciale Begroting 2022 is (conform 
Coalitieakkoord) € 6 miljoen geraamd voor 
Faunaschade. In de Begroting van BIJ12 die werd 
besproken in de Algemene Vergadering op 2 
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november (IPO Den Haag) wordt de schade 2022 
voor Noord-Holland (inclusief taxatiekosten) 
geraamd op € 7,1 miljoen.

VVD – De Wit pels Loggen Basismonitor:

- Waarom wordt wel naar gemiddelde 
schuld per huishouden gekeken, en 
niet naar gemiddelde waarde van de 
bezittingen (gefinancierd met die 
schuld)? 

- Waarom wordt geen onderscheid 
gemaakt tussen huiseigenaren en 
niet-huiseigenaren in de bepalen 
van gemiddelde schuld en 
vermogen per huishouden? Dit is 
een belangrijke verklarende factor 
voor beiden. Idem voor leeftijd. 

- Op basis waarvan wordt het 
percentage natuur- en bosgebied 
beoordeeld? In welke mate wordt de 
bevolkingsdichtheid van de 
provincie en de aanwezigheid van 

- Vermogen betreft het saldo van 
bezittingen en schulden. Via de knop meer 
info kunt u per indicator de definitie 
bekijken. Zie tabel hieronder voor 
mediaan vermogen huishoudens en 
definities van vermogen en schulden.

Deze twee indicatoren zijn, net als een 
groot aantal anderen, direct overgenomen 
uit de Regionale Monitor Brede Welvaart 
van het CBS. Daarbij is deze uitsplitsing 
niet gemaakt. Voor het monitoren van de 
brede welvaart op regionaal niveau is door 
het CBS het conceptuele kader van de 
Monitor Brede Welvaart & de Sustainable 
Development Goals (MBW & SDG’s) als 
uitgangspunt genomen. 

https://dashboards.cbs.nl/rmbw/regionalemonitorbredewelvaart/
https://longreads.cbs.nl/monitor-brede-welvaart-en-sdgs-2021/
https://longreads.cbs.nl/monitor-brede-welvaart-en-sdgs-2021/
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bedrijvenclusters daarin 
meegenomen? Idem voor 
natuurgebied per inwoner. In 
hoeverre is de vergelijking met 
andere provincies in dat kader te 
maken, en dus een kleur aan mee te 
geven?

- Wat betekenen de Noord-Hollandse 
resultaten voor fosfaat- en 
stikstofuitscheiding voor de KRW-
doelen en stikstofdoelen? Wordt dit 
meegenomen in de gebiedsgerichte 
aanpak? 

Het is hierbij belangrijk dat op alle 
schaalniveaus (nationaal, regio’s, 
gemeenten) eenzelfde statistische taal 
wordt gesproken en dat de cijfers die 
worden gebruikt vergelijkbaar zijn. De 
conceptuele basis van de MBW & SDG’s is 
een statistisch raamwerk opgesteld door 
de Verenigde Naties, de OESO en Eurostat. 
Dit statistische raamwerk – vastgelegd in 
de CES Recommendations for Measuring 
Sustainable Development 
(UNECE/Eurostat/OECD, 2014) – is 
verankerd in een brede wetenschappelijke 
literatuur en onderschreven door 65 
landen. Met het CES-meetsysteem hebben 
statistische bureaus een wetenschappelijk 
onderbouwde ‘gemeenschappelijke taal’ 
ontwikkeld om brede welvaart in kaart te 
brengen.

Het CBS streeft voortdurend naar het 
verbeteren van bestaande indicatoren, het 
ontsluiten van nieuwe databronnen en het 
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ontwikkelen van nieuwe indicatoren om 
gaten in de data te dichten en de 
regionale Monitor te voorzien van 
additionele waardevolle informatie. Als het 
CBS de indicator verbeterd nemen wij deze 
over in de Brede Basismonitor Noord-
Holland.

Over schuld en vermogen van 
huishoudens naar leeftijd en woningbezit 
is hier meer te 
vinden: https://www.cbs.nl/nl-
nl/nieuws/2021/42/vermogens-van-
huurders-groeiden-niet-van-
woningbezitters-wel 

https://www.cbs.nl/nl-
nl/nieuws/2021/26/aantal-huishoudens-
met-problematische-schulden-niet-
toegenomen 

https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/42/vermogens-van-huurders-groeiden-niet-van-woningbezitters-wel
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/42/vermogens-van-huurders-groeiden-niet-van-woningbezitters-wel
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/42/vermogens-van-huurders-groeiden-niet-van-woningbezitters-wel
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/42/vermogens-van-huurders-groeiden-niet-van-woningbezitters-wel
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/26/aantal-huishoudens-met-problematische-schulden-niet-toegenomen
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/26/aantal-huishoudens-met-problematische-schulden-niet-toegenomen
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/26/aantal-huishoudens-met-problematische-schulden-niet-toegenomen
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2021/26/aantal-huishoudens-met-problematische-schulden-niet-toegenomen
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- Ook deze indicator is direct overgenomen 
uit de Regionale Monitor Brede Welvaart 
van het CBS. De CBS-definities zijn:

Natuur- en bosgebieden: Bos en open natuurlijk 
terrein als percentage van de totale 
oppervlakte land. Bos: terrein beplant met 
bomen bestemd voor houtproductie en/of 
natuurbeheer, inclusief onverharde en half 
verharde wegen. Natuurlijk terrein: terrein 
in droge en natte natuurlijke staat.

Natuurgebied per inwoner: Bos en open natuurlijk 
terrein in hectare per 1000 inwoners. Bos: 
terrein beplant met bomen bestemd voor 
houtproductie en/of natuurbeheer, 
inclusief onverharde en half verharde 
wegen. Natuurlijk terrein: terrein in droge 
en natte natuurlijke staat.

Per provincie wordt het oppervlak bos of 
natuur afgezet tegenover het aantal 
inwoners of het totale landoppervlak van 
de provincie. De aanwezigheid van 
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bebouwing zoals bedrijventerreinen wordt 
hierbij niet meegenomen, het gaat om het 
totale landoppervlak per provincie. Naast 
de vergelijking tussen provincies laat deze 
indicator ook zien of het aanbod aan bos 
en natuur in de tijd meebeweegt met de 
groei van het aantal inwoners. 

Zie ook: https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-
diensten/methoden/classificaties/overig/
bestand-bodemgebruik-
bbg/classificaties/classificatie-
bodemgebruik

- Een teveel aan fosfaat en stikstof is slecht 
voor de ecologische waterkwaliteit. De 
uitscheiding vanuit de landbouw van 
fosfaat en stikstof, voor zover die in het 
oppervlaktewater terechtkomt, wordt door 
de waterschappen meegenomen bij de 
afleiding van de ecologische KRW-doelen. 
Dit gebeurt met watersysteemanalyses 
voor elk van de 89 KRW-waterlichamen in 
Noord-Holland, waarin ook andere 

https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-diensten/methoden/classificaties/overig/bestand-bodemgebruik-bbg/classificaties/classificatie-bodemgebruik
https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-diensten/methoden/classificaties/overig/bestand-bodemgebruik-bbg/classificaties/classificatie-bodemgebruik
https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-diensten/methoden/classificaties/overig/bestand-bodemgebruik-bbg/classificaties/classificatie-bodemgebruik
https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-diensten/methoden/classificaties/overig/bestand-bodemgebruik-bbg/classificaties/classificatie-bodemgebruik
https://www.cbs.nl/nl-nl/onze-diensten/methoden/classificaties/overig/bestand-bodemgebruik-bbg/classificaties/classificatie-bodemgebruik
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bronnen van fosfaat en stikstof, zoals het 
effluent van 
rioolwaterzuiveringsinstallaties, worden 
betrokken. De watersysteemanalyses 
leveren ook een set van 
verbetermaatregelen op. De aldus recent 
afgeleide doelen en maatregelpakketten 
maken deel uit van de waterprogramma’s 
van provincies en waterschappen. Het 
regionale waterprogramma Noord-Holland 
2022-2027 zal in januari 2022 aan 
commissie en PS worden voorgelegd.

Via het Programma Natuurnetwerk  (w.o. 
gebiedsgerichte aanpak stikstof) en de 
provinciebrede aanpak stikstof acteren we 
wat betreft de stikstofdoelen op de 
gemonitorde voortgang.
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De definitie voor vermogen is:
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De definitie voor schulden is:

vvd Herbenoeming leden MARF:

- Waarom is overgegaan op een 
externe evaluatie (op basis van 
welke uitkomsten uit de adviezen en 
interne evaluatie), wie gaat de 
evaluatie uitvoeren, waarom is deze 
partij geselecteerd voor die taak, 
wat zijn de evaluatievraagstukken 

Gelet op het feit dat de Maatschappelijke 
Adviesraad Faunaschade (MARF) nu ongeveer vier 
jaar bestaat en drie grote adviezen heeft afgerond, 
heeft het IPO besloten tot een externe evaluatie 
van de MARF. Op deze manier kunnen nut, 
noodzaak, kosten, effectiviteit en efficiëntie worden 
beoordeeld. Ook de samenstelling kan deel 
uitmaken van de evaluatie. De selectie van het 
bureau dat de evaluatie uitvoert is gedaan door IPO, 
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voor de externe evaluatie en in 
welke mate is de samenstelling van 
de MARF onderdeel van de 
evaluatie?  

op basis van een openbare 
aanbestedingsprocedure, waarbij dit bureau als 
beste uit de bus is gekomen. Momenteel wordt 
hiertoe in IPO verband gewerkt aan een plan van 
aanpak.

VVD – De wit Polder Zeevang:

- Wat is wel de oorzaak van de 
achteruitgang van 4 soorten? Welk 
beleid wordt ingezet om die 
oorzaken aan te pakken?

- Wat voor gedragscode geldt in 
polder Zeevang, en voor wie? Wat 
gebeurt er bij niet-naleving, en wie 
stelt dat vast?

- Wat betekent het instellen van 
gecoördineerd beheer voor 
individuele boeren die schades 
willen voorkomen/bestrijden? 
Krijgen zij daarvoor meer 
mogelijkheden, en welke? Hoe 
wordt geborgd dat de 

Oorzaak achteruitgang vier soorten

o Kleine zwaan: Oorzaken liggen vermoedelijk 
buiten Nederland (verminderd broedsucces) en/of 
in Nederland (concurrentie met knobbelzwaan). 
Deze zijn niet met maatregelen in Nederland / 
Noord-Holland te beïnvloeden. Een eventuele 
oorzaak in Polder Zeevang, bijvoorbeeld door 
verstoring, is niet aan de orde. De draagkracht van 
het gebied staat niet onder druk en er wordt dus 
geen aanvullend beleid voor deze soort voorzien.

o Grutto: Een eventuele oorzaak in Polder 
Zeevang, bijvoorbeeld door verstoring, is niet aan 
de orde. De draagkracht van het gebied staat niet 
onder druk. Mogelijke oorzaak ligt in de relatie met 
de sterke daling van broedvogelpopulaties. Hoewel 
het instandhoudingsdoel niet gericht is op de 
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administratieve lasten voor 
ondernemers afnemen?

- Is er reeds beroep ingesteld bij de 
rechtbank tegen dit beheerplan, of 
bent u bekend met voornemens van 
partijen hiertoe? Zo ja, op welke 
punten en met welke motie wordt 
beroep ingesteld? 

broedvogelpopulatie is er dus wel een ecologische 
relatie daarmee. Duurzaam weidevogelbeheer in de 
hele provincie Noord-Holland is dus van belang, 
zoals verwoord in ons Actieplan weidevogels. 

o Goudplevier: De oorzaak ligt in verschuiving 
van de populatie naar o.a. Denemarken en Zweden. 
Mogelijk is er een relatie met klimaatverandering. 
Dit is niet met maatregelen in Nederland / Noord-
Holland te beïnvloeden. Een eventuele oorzaak in 
Polder Zeevang is niet aan de orde. De draagkracht 
van het gebied staat niet onder druk en er wordt 
dus geen aanvullend beleid voor deze soort 
voorzien.

o Smient: Mogelijk wordt met de vierde soort 
gedoeld op smient. Deze vertoont landelijk een 
dalende trend. In Polder Zeevang is de situatie 
echter stabiel en wordt het instandhoudingsdoel 
ruimschoots gehaald. Er is dus geen knelpunt is 
Polder Zeevang en er wordt dus geen aanvullend 
beleid voor deze soort voorzien.
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o Algemeen: De Natura 2000-
instandhoudingsdoelen voor Polder Zeevang richten 
zich specifiek op het behoud van de omvang en 
kwaliteit van leefgebieden voor populaties van een 
negental vogelsoorten. Het gaat daarbij om 
foerageergebieden en/of slaap- en rustplaatsen en 
expliciet niet om broedvogelpopulaties. De overige 
regimes die gelden in Polder Zeevang streven wel 
naar de bescherming van de broedpopulaties van 
de weidevogels. Er is hiervoor geen aanvullend 
beleid specifiek vanuit de Natura 20000-
instandhoudingdoelstellingen voorzien.

Gedragscode:

o Gedragscode Natuurbeheer (VBNE), welke 
van toepassing is op het natuurbeheer door de 
terreinbeheerder(s).

o Gedragscode soortenbescherming Wet 
natuurbescherming voor waterschappen

Gedragscodes zijn een handleiding voor een 
initiatiefnemer van een bepaalde activiteit, 
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bijvoorbeeld een waterschap of een 
terreinbeheerder. De gedragscode geeft aan hoe 
moet worden omgegaan met (beschermde) 
natuurwaarden bij bestendig beheer en onderhoud, 
bestendig gebruik of wanneer ruimtelijke 
ontwikkelingen worden voorbereid. Bij niet-
naleving valt de initiatiefnemer terug op de 
reguliere verbodsbepalingen en mogelijke 
ontheffingsplicht conform de Wnb. Belangrijk 
daarbij te vermelden is dat de genoemde 
gedragscodes specifiek betrekking hebben op 
soortenbescherming en dus los staan van de 
gebiedsbescherming in de Natura 2000-gebieden 
(en het Natura 2000-beheerplan). Handhaving van 
soortenbescherming loopt via het reguliere 
handhavingsspoor en is eveneens geen onderdeel 
van het Natura 2000-beschermingsregime / 
beheerplan.

Gecoördineerd beheer:

Gecoördineerd beheer is voorbehouden aan de FBE 
en wordt dus uitsluitend door de FBE uitgevoerd. 
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Voor individuele grondgebruikers staan de 
mogelijkheden open die ook al in het ‘oude’ 
beheerplan mogelijk waren, namelijk:

o Buiten de periode dat kwalificerende 
vogelsoorten in Polder Zeevang aanwezig zijn en 
daardoor geen negatieve effecten op de IHD aan de 
orde zijn. Hiervoor is geen Wnb-vergunning vereist. 

o Middels een Wnb-vergunning in perioden 
dat effecten niet op voorhand uit te sluiten zijn. Er 
kan desgewenst gebruik worden gemaakt van de 
aan de FBE verleende Wnb-vergunning of er kan 
individueel een vergunning worden aangevraagd. 
Voor dat laatste dient dan wel middels een 
Passende Beoordeling te worden aangetoond dat er 
met zekerheid geen negatieve effecten aan de orde 
zijn. Vermoedelijk zal een individuele vergunning 
geen meerwaarde hebben omdat deze niet meer 
ruimte zal bieden dan de verleende vergunning aan 
de FBE.

De verwachting is dat het gecoördineerd beheer zal 
bijdragen aan het beheersen van de grote aantallen 
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overzomerende ganzen en dat de schadedruk 
hierdoor duurzaam zal afnemen. Insteek daarbij is 
dat hierdoor ook de noodzaak voor individuele 
schadebestrijding af zal kunnen nemen en daarmee 
ook de administratieve lasten. De mogelijkheden 
voor individuele grondgebruikers is (in het 
beheerplan) ongewijzigd gebleven. Echter, doordat 
gebruik kan worden gemaakt van de aan de FBE 
verstrekte vergunning, is er geen noodzaak 
voor/meerwaarde van individuele 
vergunningaanvragen (met bijbehorende 
procedures en kosten).

Beroep

Er is ons niet bekend dat er beroep is ingesteld 
tegen het Natura 2000-beheerplan.

VVD – De Wit Wijzigingsbesluit subsidieplafonds Subsidie 
Kwaliteitsimpuls Natuur en Landschap (SKNL)

• Weet u wat de reden is voor het 
hoger aantal aanvragen?

• De reden voor het hogere aantal vragen is 
de geïntensiveerde inzet op NNN-realisatie. Het is 
dus goed nieuws dat er interesse is in deze regeling, 
omdat we hiermee werken aan onze NNN-
doelstelling. De beheerder van gerealiseerde natuur 
komt inderdaad in aanmerking voor een subsidie 
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• Wat betekent dat voor 2022 en 
verder voor de beschikbaarheid van SKNL-
gelden binnen de provinciale begroting? 

SKNL gaat over inrichting van natuur. 
Kennelijk zijn er meer aanvragen, en wordt 
meer natuur ingericht als zodanig.

• Welk effect heeft dit op de 
beheerkosten en beheersubsidies?

• Moet provinciaal natuurbeheerbeleid 
hierop worden aangepast?

voor natuurbeheer. Deze lasten zullen de komende 
jaren, naarmate het NNN verder wordt 
gerealiseerd, inderdaad stijgen. Hiermee houden 
we rekening in de prognoses van het 
Natuurbeheerplan. Het provinciaal beleid hoeft 
derhalve niet te worden aangepast.


